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تجارت با ايتاليا از نظر سابقه و تبادلات و تراز 
تجارى، پيش از دوران تحريم بسيار خوب بود 
به گونه اى كه در اروپا اين كشور همواره شريك 
اول يا دوم ايران محسوب مى شد. در آن دوره 
حجم مبادلات ايران با چين و كشورهايى از اين 
دست زياد نبود. اما در دوره تحريم ها رابطه ايران 

با ايتاليا كم شده بود كه خوشبختانه در سال جارى نسبت به سال 
گذشته شاهد افزايش مبادلات بوديم، گرچه قابل مقايسه با رقم هاى 
قبل نيست. در دوران تحريم هم بداخلاقى هايى كه ساير اروپايى ها 
داشتند ايتاليايى ها نداشتند. يعنى ضمن اينكه تحريم را خيلى از مواقع 
رعايت مى كردند، به خصوص در صنايع بزرگ و پيشران در بخش 
نفت و گاز و پتروشيمى، بعد از اينكه تحريم تشديد شد، ايتاليا حجم 
مبادلات خود را كاهش داد كه موجب شد رقم تجارت ما با اين كشور 

پايين بيايد اما همچنان رابطه اش را با ايران حفظ كرد.
ايتاليايى ها در بخش smeها فوق العاده قوى هستند. در اين بخش 
به معناى واقعى، بخش خصوصى و كنفدراسيون صنعت شان حاكم 
است. اتحاديه هاى قوى دارند و نگاه شان به سوى تخصصى كردن 
بخش هاى مختلف يا حلقه هاى مختلف زنجير يك صنعت است. 
اگر  چرم  صنعت  در  يا  نساجى  صنعت  در  كنيد  فرض  مثال  براى 
بخواهيم مقايسه بكنيم در ايران يك كارخانه پوشاك چرم از صفر تا 
صد روند توليد را خود در اختيار دارد. اما در ايتاليا نمى توان تمام مراحل 
را در يك كارخانه ديد. هر بخش در يك كارخانه يا مجتمعى جداگانه 
فعاليت مى كند. ولى به صورت كاملاً تخصصى و با آخرين تكنولوژى 
روز. ما امكان همكارى هاى صنعتى و همكارى هاى مشترك خوبى 
را در زمينه صنايع كوچك و متوسط با ايتاليايى ها در اختيار داريم. در 
صنايع غذايى، نساجى، چاپ، چرم و كفش. زيرا ايتاليا در عين حال 
مهد مد دنيا نيز هست و پوشاك هم بدون مد مفهومى ندارد. در ساير 
صنايع مثل معدن نيز مى توانيم به خوبى ظاهر شويم. ايران داراى 
قابليت هاى خوبى در زمينه استخراج انواع سنگ هاى معدنى است كه 
اتفاقاً در گذشته، حتى در شرايط تحريم به ايتاليا اين محصول را صادر 
مى كرديم. ولى ايتاليا در بخش فرآورى سنگ هاى معدنى كه ارزش 
افزوده ايجاد مى كند، بسيار قوى است. در واقع ما سنگ را به طور فله 
و يكجا به ايتاليا مى فرستيم. در آنجا با آخرين تكنولوژى و ماشين آلات 
اين سنگ هاى خام تبديل به سنگ هايى مى شود كه قابليت استفاده و 
كاربرد در انواع مجتمع هاى ساختمانى را دارد. بنابراين در همين زمينه 

ما مى توانيم مشاركت هاى خوبى داشته باشيم.
و  گاز  و  نفت  جمله  از  پيشران،  صنايع  يا  بزرگ  صنايع  بخش  در 
پتروشيمى نيز در گذشته اين كشور در ايران فعاليت هايى داشته است. 
مثلاً در منطقه عسلويه در بخش اجراى پروژه ها همكارى خوبى با 
ايران داشت. بنابراين پيش بينى ام اين است كه در بسيارى از زمينه ها 
به سرعت مى توانند در مقايسه با ساير كشورها به دليل اين زمينه هاى 
قبلى كه وجود دارد، روابط را با ايران توسعه دهند. ايتاليايى ها در هر 
شرايطى دنبال بيزينس خودشان هستند. حتى در سخت ترين شرايط 
تحريم نيز بانك هاى كوچك ايتاليايى كه با آمريكا كار نمى كردند، 
با بانك هاى ايرانى يكسرى مبادلات داشتند. البته نه در رقم هاى 

درشت، ولى به هر حال اين كمك را مى كردند. 
اخيرا نيز هيات ايتاليايى با دو وزير به ايران آمد و در حضور همتايان 

خود پروتكل ساچه با بانك مركزى را امضا كردند. 

ملموس ترين موانع همکاری با
هيات رييسه انجمن صنايع نساجی وکلينيک صنعت سرمايه گذاران خارجی
نشست مشترك دبيركل انجمن صنايع نساجى:

ادامه در صفحه 3ادامه در صفحه 3

ادامه در صفحه 2

در اين نشست مشترك كه صبح روز شنبه مورخ هفتم شهريور ماه 
بدعوت كلينيك صنعت و معدن وابسته به دانشگاه صنعتى اميركبير 
برگزار شد آقايان دكتر شيبانى، مهندس عميد، مهندس امامى رئوف 
و خانم مهندس تشكرى از انجمن صنايع نساجى و آقايان دكتر آيت 
اللهى، دكتر امانى، دكتر باقرزاده ،دكتر نادرى و مهندس موحدى از 
دانشگاه حضور داشتند كه در خصوص نحوه همكارى هاى مشترك 
فيمابين اين كلينيك و انجمن صنايع نساجى ايران بحث و تبادل 

نظر شد.
در آغاز اين نشست دكتر نادرى رييس كلينيك صنعت و معدن 

به  اشاره  با  وى  پرداخت  كلينيك  اين  اجمالى  معرفى  به  دانشگاه 
صنعت  شدن  اضافه  ،از  سال 87  در  كلينيك  اين  تاسيس  سابقه 
نساجى و پوشاك به زير گروه هاى اين كلينيك ابراز خشنودى نمود 
و گفت: بسيار اميدواريم كه با همكارى انجمن صنايع نساجى و 
دانشكده نساجى و خيل متخصصين و مديران و كارآفرينان اين 
صنعت بتوانيم گام بزرگى در توسعه و پيشرفت اين صنعت برداريم.

دكتر نادرى با اشاره به ظرفيت هاى موجود در اين كلينيك براى بهره 
گيرى از دانش و تجربه متخصصين و مديران صنعت گفت : در اين 

كلينيك هم متخصصين و مديران مى توانند ثبت 

سند راهبردى بخش صنعت توسط وزارتخانه متولى اين بخش به 
تصويب رسيد اما به اعتقاد برخى از فعالان صنعت نساجى، اين 
سند نه تنها زمينه رشد و شكوفايى زيرشاخه نساجى اين بخش 
را تا افق 1404 فراهم نميكند، بلكه زمينه عقب گرد اين صنعت 
را هم فراهم خواهد كرد. هدف گذارى ها در اين سند كمى غير 
گرفتن  نظر  در  بدون  شده  اعلام  اعداد  زيرا  ميرسد  بنظر  واقعى 

ظرفيتهاى خالى صنعت نساجى بوده است.
وزارت  در  سالها  از  پس  صنعت  بخش  راهبردى  سند  28مردادماه، 
صنعت، معدن و تجارت نهايى شد. اين سند 203 صفحه است و اهداف 
بخشهاى مختلف صنعتى كشور را در افق 1404 تبيين ميكند. در اين 
سند، ظرفيت ريسندگى و بافندگى در سال 93، 200هزار تن اعلام شده 
كه اين رقم در افق 1404 قرار است به 290 هزار تن برسد. همچنين 
انواع پارچه لباسى از 190 هزار تن فعلى به 280هزارتن در چشمانداز 
20 ساله خواهد رسيد. براساس اين سند، ميزان توليد پوشاك، فرش 
ماشينى و انواع محصولات نساجى پايين دست پتروشيمى به ترتيب 

از 250هزار تن، 80ميليون متر مربع و 300هزار تن فعلى به ارقام 
450هزار تن، 150ميليون متر مربع و 500هزار تن خواهد رسيد. در 
سند تدوين شده توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت تعداد كل 
شاغلان صنعت نساجى در سال 93، 300هزار نفر برآورد شده كه اين 
رقم در افق 1404 بايد به 500هزار نفر برسد. در اين سند سهم ارزش 
افزوده صنعت نساجى در سال 92، 3درصد برآورد شده و اين رقم در 
افق سند چشم انداز به 4درصد افزايش خواهد يافت. ارزش صادرات 
صنايع نساجى، پوشاك، چرم و كفش، بدون احتساب فرش دستباف 
يك هزار و 147ميليون دلار اعلام شده كه اين رقم در سال 1404 

به 3هزار ميليون دلار خواهد رسيد.

تدوين سند بدون اطلاع بخش خصوصى
براساس سند ارائه شده توسط وزارتخانه صنعت، معدن و تجارت 
 3 و  جهان  در   50 رتبه  است  قرار  افق 1404  در  ايران  نساجى 

حسينى،  مروج  محمد  كند.  كسب  را  منطقه 

برنامه راهبردی صنايع نساجی و پوشاک منتشر شد



 

خبر

وزير  برنامه  و  طرح  معاون 
صنعت معدن و تجارت با بيان 
راهبردى  برنامه  تدوين  اينكه 
وزارتخانه يك سال و نيم طول 
براى  پول  هيچ  گفت:  كشيده، 
نشده  هزينه  برنامه  اين  تدوين 

و وظيفه ما بوده است.
ايسـنا،  خبرنـگار  گـزارش  بـه 

اينكـه  بيـان  بـا  خبـرى  نشسـتى  در  مهريـزى  ابويـى  حسـين 
نسـخه هاى ايـن برنامـه به تمـام انجمن هـا، اتاق هـاى اصناف، 
معـاون رييس جمهـور، اتاق بازرگانـى ايران و تهران و... ارسـال 
شـده اسـت، اظهـار كـرد: گرچـه در سـال هاى گذشـته بـراى 
تدويـن سـند راهبـردى هزينه مى شـده و ما اعتراضـى هم به آن 
نداريـم، امـا ما ايـن كار را وظيفه خود دانسـته و هيـچ هزينه اى 

بـراى آن صرف نشـده اسـت.
وى افزود: اين سند به 31 استان و 32 سازمان صنعت، معدن و 
تجارت ارسال شده تا آن را در مقياس استانى تعريف كرده و در 

دستور كار خود قرار دهند.
بـه گفتـه ابويـى، وزيـر صنعـت، معـدن و تجـارت - در تمامـى 
بخش هـا و جلسـات تدويـن ايـن برنامـه حضـور داشـته و بايـد 
دربـاره تمامـى مسـايل از جملـه آمارهـا، مطالـب و موضوعـات 

فنـى قانـع مى شـدند.
اجرايى  ضامن  گفت:  برنامه،  اين  اجرايى  ضمانت  درباره  ابويى 
علمى،  لحاظ  به  برنامه  اگر  چراكه  است  برنامه  خود  برنامه،  اين 
فنى، تجربى و امكان پذيرى رعايت شده باشد ضمانت اجرايى 

خواهد داشت.
لزوما  اجرايى  ضمانت  براى  راهبردى  برنامه  اينكه  بيان  با  وى 
قانون نمى خواهد، اظهار كرد: ضامن اجراى اين برنامه اراده ملى 

است و همه ما بايد به آن وفادار باشيم.
معاون وزير صنعت، معدن و تجارت همچنين با اشاره به صنايع 
اولويت دار منتخب در برنامه راهبردى وزارتخانه ادامه داد: هفت 
تيوب،  و  تاير  سيمان،  پوشاك،  و  نساجى  فولاد،  خودرو،  صنعت 
لوازم خانگى و صنعت كاشى و سراميك به عنوان صنايع اولويت 
دار منتخب مشخص شده و برنامه راهبردى براى ارتقاى آن ها به 

طور كامل تعريف شده است.
از  برخى  چرا  كه  اين  ى  درباره  ايسنا  سوال  به  پاسخ  در  وى 
صنايعى كه ارزش افزوده، اشتغال و توان صادراتى بالايى دارند 
در ميان اولويت هاى وزارت صنعت، معدن و تجارت قرار نگرفته 
اند؟ اظهار كرد: هفت صنعتى كه به عنوان صنايع منتخب اولويت 
دار معرفى شدند صنايعى بودند كه تاكنون موفق شديم آمار آنها 

را به طور كامل به دست آورده و بررسى كنيم.
معاون طرح و برنامه وزير صنعت، معدن و تجارت افزود: به غير 
از اين صنايع، صنايع ديگرى نيز وجود دارند كه برنامه راهبردى 
براى آنها در دست تهيه است و حتى اگر در يكى از آمارها نيز 
سپس  و  كامل  بررسى  را  آن  ابتدا  ما  باشد  داشته  وجود  تناقض 
نهايى مى كنيم؛ بنابراين اينگونه نيست كه صنايع ديگرى در اين 

زمينه برنامه نداشته باشند.

ميدان دار اصلى توسعه، بخش خصوصى است
وزارتخانه  راهبردى  برنامه  در  كه  اين  بيان  با  مهريزى  ابويى 
دولت  گفت:  است،  خصوصى  بخش  توسعه،  اصلى  دار  ميدان 
هدايتگر  و  پايشگرى  هماهنگى،  پشتيبانى،  توانمندسازى،  نقش 

ايفا خواهد كرد.
كشور  صنايع  از  درصد   92 حاضر  حال  در  كه  اين  بيان  با  وى 
ادامه  هستند،  بزرگ  درصد  سه  و  متوسط  درصد  پنج  كوچك، 
داد: اين صنايع به ترتيب سهم 44 درصدى، 12 درصدى و 44 

درصدى از اشتغال بخش صنعت را در اختيار دارند.

هفت صنعت اولويت دار وزارت صنعت 
معرفی شدند

مهندس حسن نيلفروش زاده- عضو از سوى معاون وزير صنعت
هيئت مديره انجمن صنايع نساجى 
نيوز  نساجى  با  گفتگو  در  ايران- 
اذعان داشت: مخالف ورود و حضور 
و  نساجى  صنايع  معتبر  برندهاى 
حتى  و  نيستيم  كشور  در  پوشاك 
محصولات  ميان  رقابت  ايجاد  به 
داخلى و خارجى نيز اعتقاد داريم اما 
بايد شرايط توليد و صنعت در كشور 
برسد  مطلوب  و  متعادل  سطح  به 
براى  مجالى  داخلى  توليدكننده  تا 

عرض اندام در بازارهاى داخلى و حتى خارجى پيدا كند.
به گفته وى، «شرايط مطلوب» به اين معناست كه مسائل مربوط 
و  دست  مقررات  و  قوانين  داخل،  توليد  هزينه هاى  افزايش  به 
پاگير و ...، مورد بازنگرى قرار گيرند و در شرايط مساوى با ساير 
كشورها تعيين شوند كه به اعتقاد من تا پايان سال 94 به هيچ 
وجه شرايط برابر با ساير توليدكنندگان خارجى را تجربه نخواهيم 
و  شود  طبيعى  كشور  در  توليد  شرايط  تا  كنيم  صبر  بايد  و  كرد 
تعجيل در واردات برندهاى خارجى به منزله باز كردن درب هاى 

كشور به روى كالاهاى خارجى است.
ساير  از  نساجى  اوليه  مواد  تأمين  مورد  در  نساجى  صنعتگر  اين 
با  نساجى  واحدهاى  موردنياز  اوليه  مواد  داشت:  عنوان  كشورها 
قيمت بالاتر از سطح استاندارد و از طريق واسطه ها تهيه مى شود 
و هنوز اثرات رفع تحريم هاى بين المللى در زمينه واردات مواد 
اوليه نمايان نشده است تا بتوان عنوان كرد مواد اوليه با قيمت 

واقعى وارد كشور مى شوند.
تعرفه صفر و همچنان قاچاق ادامه دارد!

(يا  توان  گفت:  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  مديره  هيئت  عضو 
اراده) شناسايى كالاهاى وارداتى در گمركات وجود ندارد تا قيمت 
گذارى هاى انجام شده به طور صحيح اجرا شوند ضمن اين كه 
مطالعات كارشناسى گمرك و بازديدها به درستى انجام نمى شود 
و كالاهايى به كارشناسان گمرك نشان داده مى شوند اما عملاً 

كالاهاى ديگرى از طريق كانتينرها وارد مى شوند!
و  نساجى  صنايع  مديركل  دفتر  با  را  موضوع  اين  داد:  ادامه  وى 
پوشاك وزارت صنعت در ميان گذاشتيم و ايشان نامه اى به مدير 

كل گمرك ارسال كرده اند تا موضوع مورد پيگيرى قرار گيرد.
تعرفه  كتاب  اصلاحات  كه  دارد  اعتقاد  چنين  هم  زاده  نيلفروش 
مقررات صادرات و واردات در عمل هنوز اجرايى نشده است. به 
گفته عضو هيئت مديره انجمن صنايع نساجى ايران، كارشناسان 
غيرقانونى  واردات  زمينه  در  علمى  اصول  براساس  صنعتگران  و 

واردكنندگانى  اما  مى كنند  صحبت 
موضع  در  كه  قاچاقچيان)   )
كار  به  كماكان  دارند  قرار  قدرت 
وجه  هيچ  به  مى دهند،  ادامه  خود 
حقوق و عوارض گمركى منظم به 
را  دولت  حقوق  و  كشورنمى پردازند 

هم زايل مى كنند.
با  قاچاق  با  مبارزه  وى،  گفته  به 
پذير  امكان  اندرز  و  پند  و  تسامح 
و  جدى  برخوردهاى  بايد  و  نيست 
قاطعانه در اين زمينه صورت گيرد تا 
محيط براى قاچاقچى به شدت نا امن شود وهر كسى به سوداى 
(به  منسوجات  غيرقانونى  واردات  به  بيشتر،  درآمد  و  سود  كسب 

خصوص پوشاك) نپردازد.

دوران پساتحريم و صنايع نساجى و پوشاك
دوران  در  نسـاجى  صنعتگـران  اميـدوارى  بـه  ادامـه  در  وى 
پسـاتحريم اشـاره كـرد و گفـت: بـه ايـن شـرط كـه شـعارهاى 
دولـت در مـورد حمايـت از توليـد و توليدكننـده، در عمـل نيـز 

اجرايـى شـوند!
نيلفروش زاده اطمينان داد در صورت ورود سرمايه و تكنولوژى هاى 
خارجى شاهد رشد و توسعه صنعت نساجى خواهيم بود و آينده اى 

بسيار روشن براى فعالان اين صنعت رقم خواهد خورد.

مزيت هاى صنايع نساجى
رغم  على  كرد:  تصريح  ايران  نساجى  صنايع  مديره  هيئت  عضو 
تمام دشوارى هاى موجود، صنايع نساجى از نظر كيفى توان رقابت 
ما  محصولات  شده  تمام  قيمت  منتها  دارد  را  كشورها  ساير  با 
به دليل محدوديت هاى ايجاد شده توسط تحريم هاى خارجى و 
مقررات دست و پاگير بسيار بالاست كه در صورت رفع اين موانع، 

مشكلى از نظر رقابت نداريم.
نيلفروش زاده گفت: قيمت حامل هاى انرژى و دستمزد كارگر در 
ايران هنوز پائين تر از برخى كشورهاست ضمن اين كه از نظر 
فنى- تكنيكى و وجود متخصصين توانمند نيز با كمبود خاصى 
مواجه نيستيم پس مى توان با تكيه بر اين مزيت ها، آينده روشنى 

براى نساجى متصور بود.
به اعتقاد وى، صنعت نساجى به طور مظلومانه تحت فشار قرار 
اندكى  با  و  دارد  ارزشمندى  بسيار  جايگاه  كه  حالى  در  گرفته 
همكارى دولت در زمينه كاهش قيمت تمام شده، اين مظلوميت 

به پايان خواهد رسيد. 

با تعرفه صفر هم قاچاق خواهيم داشت...
 عضو هيات مديره انجمن صنايع نساجى ايران:

نام كنند و هم اساتيد و دانشگاهيان و در نتيجه فرصت مناسب و 
مساوى براى همه اعضا براى ارائه مشاوره فراهم شده است.

در ادامه جلسه دكتر عليمردان شيبانى نايب رييس انجمن نيز ضمن 
تقدير از فعاليت هاى انجام شده در اين كلينيك به همكارى هاى 
نزديك انجمن صنايع نساجى ايران و دانشكده مهندسى نساجى 
دانشگاه صنعتى اميركبير اشاره نمود و چشم انداز اين حركت را 
بسيار مثبت ارزيابى نمود و ابراز اميدوارى كرد كه با تلاش و همت 

بيشتر بتوان اهداف مدنظر را محقق نمود.
دكتر شيبانى در ادامه به پتانسيل هاى انجمن اشاره نمود و گفت: 
اميدواريم شرايط پسا تحريم مجالى را براى توجه بيش از پيش 

مديران به فعاليت هاى آموزشى و تحقيقاتى فراهم كند.
دكتر شيبانى ايجاد انگيزه و توجه بيشتر به دوره هاى كارآموزى و 
بازديد هاى علمى را نياز مبرم دانشگاه دانست و از مسولين كلينيك 

خواست تا در اين زمينه توجه بيشترى مبذول دارند.
به  تبريك  ضمن  نيز  انجمن  دبيركل  زاده  رييس  مهدى  محمد 
كلان  و  جامعيت  آنرا  ويژه  نكات  از  يكى  كلينيك  اين  موسسين 
مشكل  امروز،  گفت  و  دانست  اى  رشته  بين  فعاليت  و  نگرى 

واحدهاى صنعتى تنها فنى نيست و مديران واحدها بايد همزمان در 
جبهه هاى مختلف با مشكلات دست و پنجه نرم كنند. 

رييس زاده ضمن اشاره به همكارى هاى انجمن صنايع نساجى و 
دانشكده مهندسى نساجى ابراز اميدوارى كرد كه گروههاى مختلف 
بتوانند با هم افزايى بيشتر و پرهيز از منيت ها به پيشرفت اين صنعت 
كمك كنند. رييس زاده در ادامه به همكارى هاى مشترك انجمن با 
اتاق بازرگانى اشاره نمود و خواستار گسترش همكارى هاى مشترك 
بين انجمن و كلينيك و اتاق شد. رييس زاده به فعاليت هاى انجمن 
در خصوص بحران آب و انرژى اشاره كرد و ابراز اميدوارى كرد 
همكارى هاى مشترك فيمابين بتواند گره اى از مشكلات صنعت 
بگشايد. در پايان مقرر شد نشست مشترك با هيات مديره انجمن 
در دستور كار قرار گيرد تا در گام بعدى نسبت به برنامه ريزى بيشتر 

براى معرفى اين كلينيك به صنعت و متخصصين اقدام گردد .
كلينيك  اين  سايت  وب  معرفى  به  نادرى  دكتر  برنامه  ادامه  در 
پرداخت كه در آدرس www.imcaut.irقابل دسترسى مى باشد 
و متخصصين و مديران مى توانند با عضويت در اين وب سايت از 

خدمات اين شبكه بهره مند گردند.

هيات رييسه انجمن صنايع نساجی وکلينيک صنعت ادامه از صفحه 1
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پکيج های جديد تور ايتما ۲۰۱۵
با قيمت ويژه و مناسب برای مديران صنعت 
نساجی کشورجهت کسب اطلاعات بيشتر

با شماره ۸۸۷۳۲۱۹۱ داخلی ۱۴۶
يا دبيرخانه انجمن ۲۶۲۰۰۱۹۶ خانم تشکری

تماس حاصل فرماييد.

تور نمايشگاهى ايتما
12-19 نوامبر 2015

ساچه صندوق ضمانت صادرات است. در كشورهاى اروپايى يكى از 
موارد الزامى اين است كه بانك ها اجازه استفاده از سيستم ال سى و 
گشايش اعتبار را به هيچ توليدكننده يا فروشنده و صادركننده اى بدون 
تضمين صندوق ضمانت صادرات آن كشور نمى دهند. يعنى حتماً 
تضمين بيمه اى را لازم دارد. ساچه نيز صندوق بيمه اى مربوط به كشور 
ايتالياست، مثل كوپاس فرانسه و هرمز مال آلمان. ساچه اولين مجموعه 
و نهادى بود كه در سطح بالاترين مقامش به ايران آمد و تفاهمى را امضا 
كرد كه اين مقدمه خوبى است براى ورود به دوره عملياتى پساتحريم. 
بر اين اساس، اين آمادگى وجود دارد كه مبادلات بانكى ما چه در 
بعد سرمايه گذارى چه در بعد ورود ماشين آلات، كالاهاى سرمايه اى و 

تجهيزات تكنولوژيك در فصل جديد اقتصادى شكل بگيرد. 
وزير ايتاليايى به داشتن زيرساخت هاى مالى در ايران اشاره كرد و آن 
را پيش نياز ورود به بازار ايران مطرح كرد. طبيعتاً اين طور نيست كه 
زيرساخت ها در ايران وجود نداشته باشد. اما شايد از يكسرى دانش 
فنى يا تكنولوژى هاى روز بانكدارى دنيا محروم شده ايم و دليل آن هم 
تحريم هايى بود كه به فضاى اقتصادى كشور حاكم شد. در واقع به دليل 
عدم ارتباط با دنيا شاهد كمبودهايى در نظام بانكى هستيم. در كنار آن 
يك مطلب ديگرى هم بايد اضافه كرد، تنبل شدن سيستم بانكى. به 
طور مثال ورزشكارى كه هر روز مقدار معينى تمرين مى كرده، هنگامى 
كه يك مدت طولانى ورزش را رها مى كند، سيستم بدنى اش نيز تغيير 
مى كند. در نظام بانكى ما نيز چنين است. يعنى از دانش روز نيز در دوره 
تحريم ها به دور مانده ايم. در حال حاضر ابزار مختلف مالى و فرم هاى 
مختلفى كه مبادلات پولى در چارچوب انواع ال سى ها صورت مى گيرد 
در ايران به روز نشده است. فقط يك نوع ال سى ساده نيست كه ما قبلاً 

به آن عادت داشته ايم. هم اكنون به اشكال مختلف در دنيا وجود دارد.
بنابراين با كمبودهايى مواجه هستيم كه كمى طول مى كشد خود را 
به روز كنيم. اما خوشبختانه در اين زمينه كارشناس ها و نيروى انسانى 
حتى جوان فوق العاده علاقه مند با ضريب هوشى بالا در كشور وجود 
دارند كه مى توانند با حضور در دوره هاى آموزشى كوتاه مدت به سرعت 
خودشان را به دانش روز بانكى تجهيز و مسلح كنند. ما سيستم سوئيفت 

را پيش از تحريم داشتيم. تعدادى از بانك هايمان تحت تاثير تحريم ها 
اين سيستم را تعطيل كردند. تعدادى بانك هاى خصوصى يا دولتى 
غير تحريمى هم داشتيم كه سيستم سوئيفت را حفظ كردند. اما با شدت 
گرفتن تحريم ها برخى از طرف هاى خارجى با ما قطع ارتباط كردند كه 
اين امر باعث شد سطح مبادلات ما كاهش يابد و پس از آن توسط 
واسطه هايى از طريق صرافى ها و دلال ها، تبادل و نقل و انتقال پول 
صورت بگيرد كه خود موجب افزايش هزينه چنددرصدى مى شد. به 
طورى كه گاهى اوقات تا 20 درصد و بيشتر هزينه فقط از نقل و انتقال 
پول با قبول ريسك هاى بالا به ما تحميل مى شد. در مجموع بخشى 
از اين زيرساخت ها در كشور وجود دارد. ساختارهاى جديد پيشرفته اى 
هم كه همه بانك هاى دنيا استفاده مى كنند، در شرايط پساتحريم 
مهيا خواهد شد كه البته بايد در اين زمينه سرمايه گذارى شود. در اين 
هيات ايتاليايى بسيارى از بانك ها آمده بودند تا با ما همكارى داشته 
باشند. بنابراين زيرساختى به لحاظ سخت افزار مورد نياز ماست، بخشى 
شامل آموزش نيروى انسانى مى شود كه مسلط به دانش روز بانكدارى 
بين المللى بنگاه باشد. برخى معتقدند ما در صنايعى همچون نساجى در 
ايران با مشكل مواجه هستيم و براى همكارى با ايتاليايى ها كه خود 
مهد مد دنيا هستند با مشكل مواجه خواهيم شد. در حال حاضر يكى 
از دلايل قاچاق پوشاك در ايران، عقب بودن صنعت نساجى از مد روز 
دنياست. ما هميشه پوشاك مان را يك فصل بعد از مد روز، روانه بازار 
مى كنيم. اما از نظر زيرساختى بايد تاكيد كنم در كشور براى حضور 
ايتاليايى ها امكانات لازم وجود دارد. ارتقاى ماشين آلات و فناورى نيز 

به واسطه لغو تحريم ها صورت خواهد گرفت.
در پاسخ به اين اظهارات به عنوان دبير انجمن صنايع نساجى نيز 
مى گويم ما در گذشته نمايشگاه هايى داشتيم كه شامل ماشين آلات 
برخى از محصولات نساجى بود. به طور مداوم در سه مقطع زمانى 
اين نمايشگاه ها برگزار مى شد. سال گذشته پيشنهاد داديم مجدداً اين 
نمايشگاه ها را براى نشان دادن توانمندى صنعت نساجى كشور برگزار 
كنيم كه خوشبختانه سازمان توسعه تجارت كشور و شركت سهامى 

نمايشگاه بين المللى ايران اين پيشنهاد را قبول كردند. 

ملموس ترين موانع همکاری با  سرمايه گذاران خارجی

اطلاعيه مهم
طبق ابلاغيه دستورالعمل شماره ۴۱ روابط کار

به موجب تبصره ۳ الحاقی به ماده ۷ قانون کار موضوع 
بند ۱ ماده ۴۱ قانون رفع موانع توليد رقابت پذير و 

ارتقای نظام مالی کشور مصوب ۹۴/۲/۱۱ مجلس شورای 
اسلامی، وزارت کار و رفاه اجتماعی مکلف شده است 
برای قراردادهای کتبی نمونه برگ مخصوص تهيه 
نموده و در اختيار کارگران و کارفرمايان قرار دهد. 
دستورالعمل اجرايی به همراه نمونه قرارداد کار در 

سايت نساجی نيوز به نشانی
 www.nasajinews.com  در دسترس می باشد.

برنامه راهبردی صنايع نساجی و پوشاک 
منتشر شد

حسين زاده در گفتگو با نساجى نيوز بابيان اين نكته كه در حال 
حاضر شركتهاى توليد كننده پتوى راشلى توان توليدى 12 ميليون 
تخته اعم از يكنفره و دو نفره را دارا هستند.گفت در شرايط فعلى 
شركت هاى  مديران  اظهار  حسب  ايران  اقتصاد  و  بازار  بر  حاكم 
توليد كننده پتو انبارهاى آنها مملوء از توليد پتو است به نحوى 
دانند نمى  صلاح  اقتصادى  نظر  از  را  بيشتر  توليد  استمرار  كه 
و اين موضوع صنعت پتوبافى كشور را به ورطه نابودى مى كشاند.
در حال حاضر ميزان قاچاق پتو حدودا 13 تا 15 ميليون تخته در سال 
است كه صرفا 5 تا 7 درصد آن به منظور بهره مندى از پروانه سبز 
گمركى براى پوشش دادن به اسناد حمل، از طريق گمركات اظهار 
رسمى ميشود كه اين رقم در سال گذشته تقريبا 170 هزار تخته بوده 
است. رييس كميته پتوى انجمن صنايع نساجى ايران ادامه داد ميزان 
توليد داخلى پتو در حال حاضر جوابگوى مصرف داخلى مى باشد و 
با توجه به اينكه قابليت افزايش توليد نيز موجود است حتى امكان 
به  بازار داخلى، بخصوص  ايجاد خلاء در  محصول بدون  صادرات 
كشورهاى همسايه با توجه به مسافت كم حتما ميسر است ولى اين 

موضوع نيازمند حمايت دولت در مهار قاچاق است.
داخل  توليد  پتوهاى  رقابتى  كيفيت  خصوص  در  زاده  حسين 
گفت: صد در صد ميتوان اعلام كرد كه پتوى راشلى اعم از نوع 
اكرليك يا پلى استر در سايزها و وزن هاى مختلف از نظر كيفى با 
محصولات خارجى حتى اروپايى قابل رقابت مى باشد و اين امر از 
نظر توليدكنندگان موضوعى بديهى است حتى از نظر قيمت نيز 
كالاى توليد داخلى قيمتى بين پتوى وارداتى از مجارى رسمى و 

پتوى  قيمت  متوسط  ديگر  عبارت  به  دارد.  قاچاق  پتوى  قيمت 
نفره  دو  داخلى  پتوى   . تومان  هزار  نفره 84  دو  رسمى  وارداتى 

72 هزار تومان و پتوى دو نفره قاچاق 65 هزار تومان مى باشد.
،واردات  را  پوشاك  و  نساجى  صنعت  مشكل  عمده  زاده  حسين 
بصورت قاچاق دانست كه سبب شده، توليد باتوجه به هزينه هاى 
مختلف (نرخ ارز، هزينه آب، برق، گاز، دستمزد، بيمه، هزينه هاى 
افزوده -  ارزش  بخصوص  و  بيمه)  حق  كارگرى،  سنوات  بانكى، 
9درصدى كه بجاى مصرف كننده از توليد كننده اخذ ميگردد – 

توان رقابت با كالاى قاچاق را از دست بدهد .
اين  توليدكنندگان  بين  كامل  هماهنگى  به  پايان  در  زاده  حسين 
صنعت در كميته تخصصى انجمن و نشست هاى موثر با اداره كل 
نساجى و پوشاك وزارت صنعت اشاره نمود و خواستار حمايتها و 

پيگيرى هاى مورد درخواست صنعت پتو از وزارت صنعت شد.

 رييس کميته پتو انجمن صنايع نساجی ايران:
قاچاق، صنعت پتو بافی کشور را به نابودی کشانده

سند  درباره  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  مديره  هيات  رييس 
امروز»  «فرصت  به  صنعت  وزارت  توسط  شده  ارائه  راهبردى 
ميگويد: اين برنامه ايرادات اساسى دارد و هدف گذارى ها در آن 
منطقى نيست. وى اضافه ميكند: سند راهبردى صنعت نساجى 
آنكه  ضمن  است.  شده  تدوين  خصوصى  بخش  اطلاع  بدون 
برنامه  نيز  نساجى  صنعت  براى  سند،  اين  در  نبود  قرار  ابتدا  در 
صنعت  كل  مدير  تلاش  و  پيگيرى  با  بعدها  شود.كه  تدوين  اى 

نساجى، اين سند تدوين شد.
نساجى  صنعت  رتبه  است  قرار  اينكه  به  اشاره  با  حسينى  مروج 
رتبه  اين  حالى  در  كرد:  عنوان  شود،   50  ،1404 افق  در  ايران 
براى صنعت نساجى در نظر گرفته شده كه در سند هيچ اشاره 
اى به رتبه فعلى ايران نشده است. وى در پاسخ به اين پرسش 
كه در حال حاضر رتبه ايران در صنعت نساجى جهان چند است، 
بيان ميكند: تاكنون رتبه بندى خاصى براى صنعت نساجى كشور 
انجام نشده است و به احتمال زياد رتبه ايران كمتر از 50 است. به 

نظر من در حال حاضر رتبه 30 يا 35 جهان را داريم.
رييس هيات مديره انجمن صنايع نساجى اضافه ميكند: اعداد و 
صحيح  صنعت،  وزارت  توسط  شده  تدوين  سند  در  موجود  ارقام 
نيست. بنابراين فكر ميكنم، اهداف بخش نساجى بايد بازبينى شود. 
زيرا در ريسندگى و بافندگى ظرفيت فعلى صنعت نساجى 200هزار 
به  رقم  اين  افق 1396  در  است  قرار  و  شده  گرفته  نظر  در  تن 
215هزار تن برسد. 15هزار تن توليد يك واحد بسيار كوچك است 

و معلوم نيست چگونه به عنوان هدف انتخاب شده است.
وى تاكيد مى كند: بازار پوشاك ايران و رونق آن تابع توان خريد 
ميتوانند  مردم  مناسب،  مالى  شرايط  دليل  به  گاهى  است.  مردم 
سالانه دو دست لباس بخرند و در صورت كاهش قدرت خريد، 
الگوى مصرف تغيير ميكند. بنابراين بايد به طور مشخص قدرت 
خريد مردم تعيين و درباره هدفگذارى در صنعت پوشاك تصميم 
گيرى شود. مــروج حســينى ادامـــه مى دهد: در برنامه وزارت 

صنعت، معدن و تجارت الگوى مصرف ارائه نشده است.
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بولتن خبری انجمن صنايع نساجی ايران 
طرح و اجرا: فاطمه قياسوند

تلفن: ٢٦٢٠٠١٩٦- ٢٦٢٠٠٣٧٢- ٢٦٢٠٠٢٩٤
فکس: ٢٦٢٠٦٩٠٢ - ٢٦٢٠٦٩٠٥

کدپستی: ١٩١٥٦٥٤٧٧٥ 

عضو جديد

شركت تعاونى ريسندگى تابناز اصفهان
مديرعامل: احمدرضا نواب فرد
سابقه فعاليت شركت: 21 سال

محل كارخانه: اصفهان
زمينه فعاليت: نخ پلى استر و نخ فيلامنتى

ايران  نساجي  صنايع  انجمـن 
عضويت شركت تعاونى ريسندگى تابناز 
اصفهان را به مديران آن واحـد به ويژه 
جناب آقاى احمدرضا نواب فرد خوش آمد 

عرض نموده و موفقيت روزافزون ايشان و شركت تعاونى ريسندگى تابناز 
اصفهان را آرزومند است. 

  WTIN :منبع 
 ترجمه: مهندس حميده تشكرى شاد

اخبار جهانپيش بينی رشد بازار الياف پلی استر از سال ٢٠١٣ تا ٢٠١٩

به گزارش دفتر مطالعات آماری و راهبردی انجمن صنايع نساجی 
جهانی  بازار  جديد  تحقيقات   WTIN سايت  از  نقل  به  و  ايران 
فرش  در  مصرف  مورد  استر  پلی  الياف  بازار  که  می دهد  نشان 

ماشينی در حال رشد است.  
و  (ساليد  استر  پلی  الياف  "بازار  آن  عنوان  که  گزارش  اين  در 
هالو) برای فرش و قاليچه، منسوج نبافته، الياف پرکننده و ديگر 
روند  رشد،  سهم،  حجم،  نظر  از  جهانی  صنعت  آناليز  کاربردها- 
و پيش بينی از ۲۰۱۳-۲۰۱۹" می باشد آمده است : ارزش بازار 
الياف پلی استر در سال ۲۰۱۲ برابر با ۶۲/۴۶ ميليارد دلار بوده 
که پيش بينی می شود اين مقدار در سال ۲۰۱۹ به رقم ۱۱۰/۸۶ 
ميليارد دلار برسد. رشد ترکيبی ساليانه بازار اين الياف طی اين 

سالها برابر با ۸/۶ درصد خواهد بود. 
 ۳۷/۸۵ حدود  در   ۲۰۱۲ سال  در  استر  پلی  الياف  تقاضای  مقدار 

ميليون تن بوده است.
در  قاليچه  و  فرش  از  استفاده  و  سازمانی  فعاليتهای  افزايش  با 
اين مکانها انتظار می رود تقاضا برای اين الياف در سالهای آينده 

افزايش يابد. 
همچنين با افزايش تقاضا برای منسوجات نبافته پلی استری و 
کالاهای توليد شده از الياف و نخ پلی استر مانند برخی کالاهای 
صنعتی، خانگی، الکترونيکی، بيمارستانی و اتومبيل می توان روند 
رو به رشد تقاضا برای اين الياف را در سالهای آتی پيش بينی 

کرد. 
بخش منسوج نبافته به دليل استفاده بيشتر در صنايع بزرگترين 
سهم را به خود اختصاص داده است. اروپا در سال ۲۰۱۲ شاهد 
نبافته  منسوج  از  شده  توليد  کالاهای  از  تنی   ۱,۹۵۴,۰۰۰ توليد 
و  بهداشتی  منسوجات  به  مربوط  تقاضا  حجم  بيشترين  که  بوده 

دستمال مرطوب بوده است.
علاوه بر اين تحقيقات نشان می دهد افزايش تقاضا برای تشک 
با توجه به اينکه در آن از الياف پلی استر هالو به عنوان پر کننده 
ای  آينده  در  الياف  اين  تقاضای  رشد  به  منجر  می شود،  استفاده 

نزديک خواهد شد. 
اما اشباع بازار در مناطق توسعه يافته مانند اروپا و امريکای شمالی 
مانع رشد کلی بازار خواهد بود. از ديگر عواملی که ممکن است 

بر ميزان تقاضا تأثير گذار باشد، خطرات بهداشتی خاص پلی استر 
و نحوه توليد آن است.

دارد  الياف  اين  بازار  از  را  سهم  بيشترين  ساليد  استر  پلی  الياف 
به طوريکه در سال ۲۰۱۲ تقاضای آن برابر با ۸۰ درصد از کل 
تقاضای الياف پلی استر در اين سال بوده است. با توجه به اينکه 
اين الياف بيشترين مصرف را در صنايع اتومبيل، دريايی، هوايی، 
پوشاک و مراقبت سلامت دارد، انتظار می رود سريعترين رشد را 
هالو  الياف  اگرچه  دهد.  اختصاص  خود  به  آينده  سالهای  در  نيز 
درحال حاضر سهم کمی در بازار الياف پلی استر دارد اما با توجه 
به افزايش تقاضا برای منسوجات نبافته مورد مصرف در پزشکی، 

انتظار می رود فرصتهايی برای رشد آن پيش رو باشد.
بيشترين نرخ تقاضا برای الياف پلی استر مورد مصرف در فرش 
ماشينی و قاليچه بوده که دارای رشد ترکيبی ساليانه برابر با ۶ 
صنعت  در  استر  پلی  الياف  از  استفاده  که  چرا  بود  خواهد  درصد 
انتظار  است.  افزايش  به  رو  شدت  به  قاليچه  و  ماشينی  فرش 
می رود تقاضا برای الياف پر کننده به دليل افزايش تقاضا برای 

عايق، در رتبه بعدی قرار داشته باشد.
در سـال ۲۰۱۲ آسـيا و اقيانوسـيه بيشترين سـهم را از بازار الياف 
پلـی اسـتر به خـود اختصاص داد و پيش بينی می شـود در سـال 
۲۰۱۹ سـهم ۸۵ درصـدی از ايـن بـازار را داشـته باشـد. رشـد 
سـريع صنعتی شـدن و افزايـش محصولات يکبار مصـرف تأثير 
بسـزايی رشـد بازار الياف پلی اسـتر در شـش سـال آينده در اين 

داشـت.  خواهد  منطقه 

نام ميماند و بس
كه اگر نيك نشيند عشق است

بخود ميباليم كه با همت و هميارى اعضاء هيئت مديره ادوار قبل 
و گروهى از اعضاء محترم و خير انجمن، ساخت هنرستان دخترانه 
ورزقان، در زمينى به مساحت 5000 متر مربع و با ساختمانى شامل ده 
كلاس، يك آزمايشگاه و ده كارگاه، در زير بناى 3300 متر مربع رو به 
اتمام است و بسيار اميدواريم تا با تامين مبلغ 2 ميليارد و 700 ميليون 
ريال ديگر، انشاءاالله تا پايان شهريور ماه امسال اين پروژه فرهنگى با 

هميارى سريع شما گرامى به بهره بردارى برسد.
حساب كوتاه مدت شماره 0216166480009 در بانك ملىّ ايران شعبه 

137 فردوسى به اين امر اختصاص داده شده است.
نه پرتو ثواب، بلكه نقش زيباى نيات پاك و 
پر بركت يك يك  شما عزيزان، چون لوحى 
جاودانه و از لحظه افتتاح تا ببار نشستن هر 
يك از فرزندان آن مرز و بوم، تسكين دهنده 

هميشگى دل من و دل توست.

قيمت پايانى (ريال)قيمت پايه (ريال)نام كالا
SF060 ۳۷,۰۶۳۳۷,۰۶۳پلی پروپيلن نساجی

۳۴,۸۹۹۳۳,۸۵۹پلی پروپيلن نساجی S 30  OFF-V درجه 1
S 30 V ۳۸,۷۷۷۳۷,۰۶۳پلی پروپيلن نساجی

J 550 HP ۳۷,۰۶۳۳۷,۰۶۳پلی پروپيلن نساجی
S 30 Z ۳۸,۷۷۷۳۷,۲۳۶پلی پروپيلن نساجی

۳۴,۸۹۹۳۴,۱۲۱پلی پروپيلن نساجی S 30 Z-OFF درجه ۱
R552 HP ۳۷,۰۶۳۳۷,۰۶۳پلی پروپيلن نساجی
HP565S ۴۰,۲۳۹۴۰,۲۳۹پلی پروپيلن نساجی
R552 ZH ۳۸,۷۷۷۳۷,۰۶۳پلی پروپيلن نساجی
L 510 HP ۳۷,۰۶۳۳۷,۰۶۳پلی پروپيلن نساجی

641TG ۲۸,۰۸۸۲۸,۰۸۸پلی اتيلن ترفتالات نساجی
۲۶,۵۱۳۲۶,۵۱۳پلی اتيلن ترفتالات نساجی 641TG- OFF درجه ۱ 

TG ۶۴۵ ۲۸,۰۸۸۲۸,۰۸۸پلی اتيلن ترفتالات نساجی
۲۶,۵۱۳۲۶,۵۱۳پلی اتيلن ترفتالات نساجی TG- OFF 645 درجه ۱ 
۱۱,۲۳۶۱۱,۲۳۶پلی اتيلن ترفتالات نساجی TG- OFF 645 درجه ۳ 
 SUPER BRIGHT   ۲۹,۲۱۷۲۹,۲۱۷پلی اتيلن ترفتالات نساجی

۲۶,۲۹۶۲۶,۲۹۶پلی اتيلن ترفتالات نساجی OFF- SUPER BRIGHT درجه ۱ 
XL 1102 RG ۳۷,۰۶۳۳۷,۰۶۳پلی پروپيلن نساجی

قيمت محصولات پتروشيمی مورد نياز صنعت نساجی معامله شده از تاريخ ١ تا ٨ شهريور ٩٤

انتخابات انجمن صنفى كارفرمايان صنايع 
نساجى استان اصفهان برگزار شد

صنايع  كارفرمايان  صنفى  انجمن  دبير  چلمقانى-   مظفر 
انتخابات  در  داشت:  عنوان  اصفهان -  استان  نساجى 
مقدم،  فرهى،  احمد  خزايى،  شاه كرمى،  آقايان  دوره  اين 
قزوينى، رئيس زاده، فضيلى  نژاد، سيدجواد سجادى، مرتضى 
قهارى،  ملا احمدى و قريشى انتخاب شدند.  آقاى جعفر زاده 

هم به عنوان بازرس انجمن تعيين شد.   
به گفته چلمقانى، هيئت رئيسه انجمن تا دو هفته آينده تعيين 
مديره  هيات  انتخاب  نساجى  صنايع  شد. انجمن  خواهند 
جديد را تبريك عرض نموده و توفيقات بيشتر اين انجمن 

را آرزومند است.
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